
SPOLEK EVANGELICKÝCH KAZATELŮ
111 21 Praha 1, P. O. Box 466, Jungmannova 9
IČO: 44992777 ● Email: spek@evangnet.cz
Číslo účtu: 2800273495/2010

Zpráva o činnosti SpEK za rok 2023
(pro valnou hromadu 24. ledna 2024 vypracovali členové výboru)

Milé členky a milí členové Spolku evangelických kazatelů,

výbor Spolku evangelických kazatelů pracoval od 25. 1. 2023 ve složení:

Michael Pfann, předseda (2022-2026) (studijní a sociální výpomoc, st. kupina-práce
faráře)
Alžběta Hanychová (2021-2024) (kontakty se zahraničím, st. skupina-práce faráře,
vzdělávací komise SR, online diskuze)
Ewa Jelinek (2022-2025) (ev. členů a čl. příspěvků, web, FB)
Anna Pokorná (2023-2026) (pokladní)
Petr Sláma (2022-2025) (příprava kurzu, kontakt s ETF, online diskuze)
Jiří Šamšula (2023-2026) (zápisy, sborník, st. skupina-práce faráře)

Výbor SpEK, který byl obměněn na valné hromadě 25. 1. 2023 se sešel celkem 13x.
Zejména online či “hybridně” v Praze.

1. Výbor v roce 2023
Valná hromada roku 2023 zvolila dva nové členy výboru, Annu Pokornou a Jiřího Šamšulu.
Po rezignaci předsedy Matěje Opočenského byl zvolen nový předseda Michael Pfann. Při
VH 2023 skončilo volební období Haně Ducho. Oběma děkujeme za jejich práci, nasazení i
kreativitu. Výbor tedy stále tvoří faráři*ky, navzdory velkému nárůstu počtu výpomocných
kazatelů a kazatelek mezi členy spolku z jejich řad ještě žádný nepřibyl (s částečnou
vyjímkou Petra Slámy)..

Poněkud se stabilizovala situace ohledně správy financí. Pokladnictví převzala Anna
Pokorná, spolupracuje s ní Ewa Jelinek, která má na starosti “tabulky”, tzn. evidenci plateb,
výběr členských poplatků a evidenci členů. Došli jsme ovšem k rozhodnutí větší část správy
financí předat profesionální účetní. Rozpočet SpEK není zanedbatelný. Objem účetnictví je
poměrně veliký a riziko chyby z neodborné správy roste. Vděční jsme za dosavadní služby
účetní Jany Minaříčkové, která je ochotná pečovat o účetnictví výboru v rozšířené míře i
nadále.

Jiří Šamšula od Petra Slámy převzal péči o sborník z farářského kurzu. Ten je již
druhým rokem tzv. recenzovanou kolektivní monografií. Díky recenzenskému čtení mohou
zvláště akademičtí přispěvatelé svoje příspěvky vykazovat v přehledech svých vědeckých
publikací.
Petr Sláma je naším vyslancem na fakultě, což má význam hlavně při přípravě kurzu.
Společně s Alžbětou Hanychovou organizovali online diskusi.

Výbor ustavil studijní skupinu (z výboru Hanychová, Šamšula, Pfann), která se
věnuje zkoumání proměn farářské práce. O její práci níže.
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2. Výbor a Synodní rada
6. března se výbor setkal se synodní radou a farářem pro faráře Zvonimírem

Šormem. Na základě rozhovorů mezi některými zaměstnanci ÚCK a členy výboru dal výbor
podnět ke vzniku komise SR pro “jiné” vzdělávání kazatelů. Nejde o “teologické” (v širokém
slova smyslu) vzdělávání, které zajišťuje komise pro celoživotní vzdělávání kazatelů, ale o
vzdělávání ve specializovaných oblastech souvisejících s farářskou praxí (např. IT
dovednosti, propagace, fundrising, jazykové kurzy apod.), ale třeba i podpora psychoterapie
pro faráře. SR ustavila pracovní skupinu, která se bude zabývat komplexní koncepcí
vzdělávání a osobního růstu farářů i dlouhodobou perspektivou systému personální práce v
ČCE. Výbor v ní zastupuje A. Hanychová.

SR s výborem projednávala novou koncepci stanovování nájmů na farách. Výbor k
tomu vypracoval stanovisko, v němž upozornil na některá nebezpečí spojená s novou
koncepcí. Zejména vyjádřil svoji obavu související s příspěvkem na bydlení, který sbory
podle vlastního uvážení mohou svému faráři vyplácet. Dobrovolné a neregulované vyplácení
příspěvku na bydlení povede k rozevírání nůžek mezi “bohatými” a “chudšími” sbory. Projeví
se negativně na obsazenosti a konsekventně na životě zvláště těch druhých.SR výbor SpEK
vyslyšela a uvedení koncepce v platnost odložila; o nájmech se má dále hovořit.. Výbor do
diskuze vnáší zásadní otázku, zda je bydlení na farách “benefit”, nebo “služba”, jež by měla
v dalších úvahách o nájmech hrát ústřední roli.

Synodní rada i letos podpořila konání farářského kurzu, a to jak pozváním na kurz a
účastí svých členů na diskuzi se SR v rámci kurzu, tak navýšením příspěvku na konání
kurzu ve výši 60 000 Kč. Díky tomu mohou zdarma navštívit kolegyně a kolegové v důchodu
či studenti ETF UK (všech oborů). Na farářský kurz letos ve stejných prostorách naváže
konference k otázkám LGBTQ+ pořádaná SR a ETF UK. Jsme vděční za věcnou a
přátelskou spolupráci se SR.

3. Proměna farářské práce
Výbor si na minulé valné hromadě předsevzal zabývat se proměnami, kterými prochází
farářská práce. Na poslední VH k tomuto tématu proběhla debata v plénu. Výbor k tomuto
účelu ustavil vlastní studijní skupinu. Ta vychází z toho, že farářská práce prochází stálou
proměnou. Prvním krokem je í ohledání současné situace. Skupina se sešla celkem čtyřikrát
jako celek a k dalším dílčím poradám částečně. Prošla dotazníky a formuláře, které obsah
farářské práce mapují (evidenční dotazník, dotazník pro stanovení výše úvazku faráře,
vizitační dotazník). Jelikož tyto dotazníky vycházejí z jakési implicitní představy náplně práce
faráře, sou v nich dobře evidovány “tradiční” oblasti jako katecheze, pastorace,
bohoslužebný život, správa sboru. Dále obsahují nedefinované kolonky “jiné”. Zajímalo nás,
co všechno toto “jiné” může být a jakou proporci farářské práce to může zabírat. V této fázi
skupina přibrala sociologa a teologa Adama Gajdoše (z brněnského II. sboru). Rozhodli
jsme se jít nejprve cestou nikoli kvantitativního šetření (např. dotazníkové šetření), ale
kvalitativního. A. Gajdoš vedl a ještě povede řadu rozhovorů s faráři o podobě a proměnách
jejich práce. Očekáváme, že kurz, tematizující právě kazatelskou práci a její proměny,
přinese další podklady a témata ke zpracování. St. skupina se také sešla se zástupci
katedry praktické teologie (Tabitou Landovou a Eliškou Vančovou), které se podobnou
tematikou zabývají z teologického hlediska a domluvila se na vzájemném sdílení dílčích
výstupů.
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Rozpoznali jsme, že téma proměny farářské práce je natolik obsáhlé, že vyžaduje
soustředěnou práci skupiny lidí v delším časovém horizontu. Po roce práce jsme stále spíše
na začátku, než připraveni sdílet výsledky. Záměrem práce skupiny je jednak podnítit
kolegiální diskuzi o zmiňovaných proměnách a zároveň nabízet prostor k vzájemné
pastorační podpoře mezi kolegy. Obojí už se částečně děje. Na rok 2024 plánujeme další ze
započaté serie online diskuzí právě k tomuto tématu. Práce komise chce vedle diskuze a
vzájemné podpory směřovat také k hmatatelnějším výstupům, jakými by byly návrhy na dílčí
změny zmiňovaných dotazníků, návrhy pro podobu práce seniorátních výborů v nově
ustanovovaných seniorátech a návrhy pro další formy vzdělávání kazatelů. Studijní skupina
uvítá personální rozšíření o motivované členy SpEKu. Studijní proces ohledávající proměny
farářské práce sleduje vytyčený záměr SpEKu - péči o to, aby se farářům dobře farářovalo.

4. Partnerhilfe a komise Tabita
K velké změně došlo ve věci rozdělování darů z Partnerhilfe. Tuto agendu pod sebe cele
převzala ÚCK. Finance z Partnerhilfe již neputují přes účet SpEK, ale přímo přes církevní. I
nadále je rozdělováním darů pověřena Marta Zemánková (komise Tabita). SpEK při této
práci vypomáhá prostřednictvím svých důvěrníků. Považujeme tuto cestu za čistší z hlediska
daňového.

5. Důvěrníci
V uplynulém roce jsme se věnovali revizi fungování důvěrníků SpEKu. Abychom vyjasnili
obsah jejich práce, vypracovali jsme dokument “Co dělají důvěrníci”, jakési stanovy této
funkce (připojen jako příloha této zprávy). Ten jsme s důvěrníky konzultovali a dotazovali se
jich, zda s jejich prací nadále můžeme počítat. Jejich úkolem je mít přehled o situaci kolegů,
kolegyň (včetně jejich rodin) a pomáhat při zprostředkování výpomoci ať už ve formě financí,
benefitů či další podpory a mediace v potížích a konfliktech. V některých seniorátech došlo
na této pozici k obměně. Důvěrníky SpEKu jsou v tuto chvíli: Jiří Ort, Marta Zemánková,
Richard Dračka, Daniel Freitinger, Filip Němeček, Jiří Weinfurter, Tomáš Vítek, Drahomíra
Dušková Havlíčková, Marek Vanča, Markéta Slámová, Filip Keller, Pavel Čmelík, Jan Lukáš,
Eva Šormová. Všem důvěrníkům patří velký dík za jejich nezištnou práci.

6. Členství ve SpEK a členské příspěvky
Nově se členy spolku stali:
Faráři: Ladislav Havelka, Pavol Bargár, Anna Peltanová, Jakub Pavlús, Jiří Bureš, Lukáš
Klíma, Benjamin Roll, Roman Mazur (řádné členství); Filip Boháč, Pavel Hanych (2024),
Vendula Glancová (2024), Michael Erdinger (2024)
Výpomocní kazatelé: Gabriela Ďurašková, Martina Čapková, Petr Vacíř (řádné členství)
Vítáme je!
Své členství ke konci roku 2023 neukončil nikdo.
A v roce 2023 zemřeli Pavel Kalus, Zdeněk Škrabal, Miloslav Plecháček, Ctirad Novák,
Hana Najbrtová.
Děkujeme jim za jejich službu v církvi i ve SpEKu.

V současnosti má spolek 209 členů. Cca 72 nemá vypořádané členské příspěvky. Ke konci
roku 2023 činil dluh na členských příspěvcích 56.545,- Kč. Výběr příspěvků se v posledních
letech zefektivnil, ale je ještě co dohánět.
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Členské příspěvky posílejte včas, tedy v tom roce, na který jsou určeny, na účet 2800273495
/ 2010, jako specifický symbol uveďte 27. A do zprávy pro příjemce uvádějte jednotně:
„členský příspěvek a příslušný rok.” NEZAPOMÍNEJTE uvést také své jméno. Členské
příspěvky eviduje Ewa Jelinek.
Mezi členy přibývá výpomocný kazatelů. Jsme tomu rádi, myslíme na ně i při vymýšlení
programu farářského kurzu. Jsme vděční za jejich podněty a perspektivu.

7. Online diskuze
5.12.2023 výbor ve spolupráci s Komisí pro rozhovor s LQBTQ+ uspořádal online poradu
Farářovat s LGBT+, vlastně takovou online minipastorálku napříč senioráty.
Zúčastnilo se 36 kazatelů a kazatelek (vč. výpomocných, povšechných a kaplanských) a
jako celek se připojila jedna pastorálka. Cílem bylo osobnější sdílení zkušeností z farářské a
kazatelské práce v této oblasti (včetně práce se souvisejícím napětím v některých částech
církve).
Úvodní příspěvky poskytli Radovan Rosický, Radmila Včelná, Zdeněk Turek a Petr Sláma.
Přípravy moderace se se ujal Daniel Ženatý, kvůli nemoci jej výborně zastoupil Petr Pivoňka.
Vážíme si vzájemného a otevřeného kolegiálního rozhovoru, pečlivé přípravy řečníků.
Diskuzi organizačně zajišťovali Alžběta Hanychová a Petr Sláma. Podobný typ setkání
bychom rádi uspořádali na aktuální téma 1x ročně.

8. Farářský kurz 2024 - “Ordinace? K čemu.”
Téma letošního kurzu vychází z vysoké poptávky mezi účastníky kurzu právě po otázkách,
specificích a proměnách kazatelské práce. Téma dobře ladí také s úsilím výboru studovat, v
čem se farářská práce proměňuje a jaké jsou naopak její stabilní obsahy. V programu jsme
se snažili nezaměřovat se pouze na faráře, ale i další ordinované členy církve (kaplany,
výpomocné kazatele ad.).
V posledních letech jsme si vytkli dělat kurz mezinárodnější. Zejména v době zmenšování
církve nám přijde za zásadní vést diskuzi o našich tématech společně s kolegy s ciziny, kteří
řeší podobná témata. Zvýšili jsme už druhým rokem poměr řečníků ze zahraničí. Je ještě
prostor k tomu, aby se zvýšil také počet kolegů, kteří ze zahraničí přijíždějí jako účastníci.
Pracujeme na zlepšení propagace kurzu v zahraničí. Během kurzu pravidelně probíhá
večeře se zástupci SR, výboru SpEK a zahraničními hosty. Zajišťuje ji ekumenické oddělení
ÚCK.
Členům výboru náleží během kurzu příspěvek na stravné ve výši 500,-. Vzhledem k
obecnému nárůstu cen navrhujeme tento příspěvek navýšit na 1000,- na člena. O návrhu
bude hlasovat valná hromada.

9. Valná hromada
Letošní valnou hromadu svoláváme na 24.1.2024 od 15.00 do sboru na Vinohradech
(Korunní 60, Praha 2). Mandát letos končí Alžbětě Hanychové. Výbor ji navrhuje jako
kandidátku i na další období. Její nasazení je nezdolné. Samozřejmě ale očekáváme i další
návrhy z pléna.

Informační dopis SpEK s pozvánkou na kurz byl členům SpEK rozeslán v prosinci
2023.
Internetové stránky jsou přístupné na adrese: spek.evangnet.cz. Technickou
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správu stránek má na starosti Ewa Jelinek, facebookovou stránku (Spolek evangelických
kazatelů - SpEK) Jiří Šamšula.
Na zasedání synodu v roce 2023 zastupoval SpEK Jiří Šamšula.

Jako možná témata pro debatu na valné hromadě navrhujeme:
Výbor chce pokračovat v online debatách. Zajímá nás vaše reflexe té proběhlé, názor na
smysluplnost formátu a návrhy na další témata online debat. Záběr činnosti SpEKu a jeho
výběru je široký. Spolek zajímá, co členové spolku považují za priority jeho práce, které
oblasti či témata si říkají o bližší pozornost?

10. Kontakty se zahraničím
SpEK je členem KEP (Konferenz der europäischen Pfarrvereine) a řádně hradí roční
příspěvek 50 Euro. www.kep-pastores.eu Výroční zpráva KEPu byla v roce 2023 doplněna o
představení našeho SpEKu (každý rok se představuje jeden spolek).
Velký respekt mezi zahraničními partnery vzbuzuje náš farářský kurz, pravidelně se ho
účastní řada zahraničních partnerů, další posílají s osobní omluvou srdečné pozdravy.
Setkání zástupců evropských evangelických farářských spolků (Konference KEP) se konalo
loni, další bude v roce 2025 v Rumunsku. Náklady na účast pro jednoho člena hradí KEP,
pro druhého SpEK.
V listopadu se Alžběta Hanychová zúčastnila Pfarrertagu Porýnského farářského spolku v
Bonnu s příspěvkem o aktuální situaci kazatelů v ČCE. Tématem setkání byly Fascinace
farářováním a valná hromada místního spolku.
Prostřednictvím Ekumenického oddělení ÚCK dostává výbor SpEK opakovanou nabídku
saského farářského spolku pomáhat farářům a farářkám ČCE a jejich rodinám. Saský
farářský spolek hradí ze svého fondu solidarity (Solidarkasse des sächsischen Pfarrvereins)
duchovním ČCE a jejich manželkám/manželům třítýdenní pobyt v lázních.
Saského-Švýcarska, rekreační pobyty u Baltského moře (Lubmin) a jinde. Tyto nabídky
prostředkuje ÚCK ČCE, stejně jako podporu z Partnerhilfe. Kromě toho nabízí i podporu a
pomoc v nouzi! V těchto věcech se obracejte na důvěrníky SpEKu či přímo na sekretariát
ÚCK (sestra Monika Voženílková).
Ekumenickému oddělení patří velký dík i za další spolupráci na poli mezinárodních kontaktů
na farářském kurzu i během roku.

11. Hospodaření
Hospodaření spolku je v dobré kondici. Zejména díky tomu, že se daří vybírat

členské příspěvky. V roce 2023 to bylo 110 410,- a také se podařilo uspořádat farářský kurz,
který se nejen zaplatil, ale skončil výrazně v plusu 21 074,-. Podařilo se ušetřit na některých
nákladech spojených s účastí zahraničních delegátů (ubytování v rodinách, online účast,
dobrovolné příspěvky). Zvýšila se účast a dostali jsme dotaci z fondu Čeňka Duška.

Během roku SpEK vyplatil 1x sociální podporu v hodnotě 10 000,-, pohřebné 50 000
Kč, a podporu vzdělávání 2600 Kč. Děkujeme důvěrníkům SpEK, Martě Zemánkové
(Tabita), Janě Minaříčkové (účetní SpEK) a pracovníkům ÚCK za pomoc s přípravou a
vyplacením těchto odměn.

Přílohou této zprávy je tabulka, která základně informuje o hospodaření v roce 2023,
níže je uveden rámcový rozpočet spolku na rok 2024.
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Výsledek hospodaření k 31.12. 2023: 34 357,07,-
Běžný účet: 137527,04,-
Fio konto: 0,-
Pokladna: 2 921,00 Kč
Spořicí účet: 345 522,34 Kč
Eurový účet: 141,86 E

Rozpočet Farářský kurz 2024
Výdaje:
Pronájmy prostor (aula, Martin ve Zdi, FS ČCE Vinohrady) 45 000 Kč
Honoráře a odměny 35 000 Kč
Náklady na mezinárodní účast (tlumočení, cestovné řečníků i delegátů) 72 000 Kč
Další výdaje (cestovné, ubytování, ozvučení, sborník, občerstvení VH) 82 000 Kč
Příjem:
Dotace SR 60 000 Kč
DARP 70 000 Kč
Předpokládané kurzovné 135 000 Kč
Sbírka na občerstvení na VH 9000 Kč

Rozpočet SpEK 2024
Náklady

kurz -234 000,00

cestovné výbor -4000

odměny výbor
(předsednická odměna,
odměna za členství ve
výboru odcházejícím
členům, stravné

-43 000

Účetní -12 200

výpomoc - pohřebné -50 000

výpomoc - sociální -20 000

výpomoc - vzdělávání -20 000

členství KEP -1 300

Součet -384 500,00

Příjmy

kurz 274000

členský příspěvek 105 000,00

úrok 5 500

Součet 384 500,00

Zůstatek 0,00

Obecné informace k hospodaření:
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Výše členských příspěvků:
600 Kč řádní členové,
300 Kč členové v důchodu a na rodičovské dovolené,
200 Kč přispívající členové

PLAŤTE (pokud možno) VŠE BEZHOTOVOSTNĚ, PŘEVODEM NA ÚČET SpEK.

Pro platby členských příspěvků uvádějte do kolonky specifický symbol 27. A do zprávy pro
příjemce uvádějte jednotně: „členský příspěvek plus příslušný rok, na který platíte.
NEZAPOMÍNEJTE uvést také své jméno.

Pro platbu Farářského kurzu, uvádějte specifický symbol 35 a do zprávy pro příjemce uveďte
„FK + rok kdy se koná”. NEZAPOMÍNEJTE uvést také své jméno.

Přílohy:

1. “Co dělají důvěrníci SpEKu”
2. Zpráva Compaternitas
3. Tabulka s hospodařením spolku v roce 2023

Program valné hromady SpEK 24. 1. 2024
Středa 15.00 - 17.30, FS ČCE Vinohrady

1. Zahájení, přivítání, píseň, modlitba
2. Představení programu + případné návrhy na změny programu
3. Volba zapisovatele, verifikátorů(2), skrutátorů(2)
4. Volba člena*ky výboru
5. Zpráva o činnosti SpEK a zahájení rozpravy
6. Zpráva o projektu Compaternitas
7. Zpráva o hospodaření
8. Zpráva revizní
9. Volba revizorů
10. Projednání návrhů
11. Hlasování o návrzích
12. Schválení zpráv
13. Různé, oznámení
14. Zakončení - modlitba, požehnání, píseň

Občerstvení a kulturní program Divadlo utlačovaných
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Příloha č. 1

Co dělají důvěrníci SpEK

Důvěrníci mají na starosti udržovat si základní přehled o situaci členů SpEKu v jednotlivých
seniorátech. Je možné se na ně obracet v případě potřeby sociální výpomoci (za sebe i za
kolegy a kolegyně).

1) Výbor SpEK pověřuje seniorátní důvěrníky/ce výboru. Funkce není omezena na dobu
určitou.

2) V každém seniorátu ČCE je činný jeden důvěrník či důvěrnice.

3) Důvěrníci/ce napomáhají výboru SpEK s obeznámeností se situací členů SpEK (a dalších
osob) v seniorátech.

4) Úkolem důvěrníku je asistence při rozdělování sociální výpomoci a benefitů, kterou výbor
SpEK prostředkuje, či na ní spolupracuje s Ústřední církevní kanceláří ČCE.

a. Sociální výpomoc se děje zpravidla formou finančního příspěvku.

b. Benefity mají zpravidla podobu dotovaných dovolených.

c. Důvěrníci ve spolupráci s příslušným seniorátním výborem výboru SpEK
doporučují faráře/ky a další osoby (rodinné příslušníky farářů, výpomocné
kazatel/ky, kaplany/ky), jimž může být přidělena tato výpomoc či benefit.

d. Při doporučení těchto osob důvěrníci přihlíží k jejich sociální, zdravotní,
ekonomické a rodinné situaci.

e. Důvěrníci tyto otázky mohou konzultovat s členy příslušného seniorátního
výboru.

5) Důvěrníci mohou dále upozorňovat výbor SpEK na případy, v nichž může výbor být
nápomocný. Například při řešení konfliktů (např. se seniorátním výborem či vedením církve,
tíživá situace – ekonomická, sociální, životní). Výbor přitom nesupluje funkci jiných
církevních orgánů (pastýřské rady či církevního vedení), nýbrž nabízí podporu a mediaci.
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Příloha č. 2

Zpráva pro valnou hromadu SpEK o činnosti Nadačního fondu COMPATERNITAS v
roce 2023

Nadační fond COMPATERNITAS, jehož zřizovatelem je SpEK, slouží k finanční pomoci
rodinám evangelických kazatelek a kazatelů, které se ocitnou v sociální nouzi. O správu
fondu se stará podle stanov fondu volená správní rada. Pro období do února 2026 byli v
loňském roce zvoleni Anna Lavická (předsedkyně), Jan Keller a Jan Plecháček.

Účetnictví Nadačního fondu COMPATERNITAS zpracovává stále - a zcela gratis - Ivana
Dohnálková. Každému přispěvateli je zasláno potvrzení o daru pro daňové účely. Po
zpracování roku 2023 bude účetnictví předloženo ke schválení loni zvolenému revizorovi
Filipovi Kellerovi. Výroční zpráva o hospodaření bude jako každoročně uložena u
příslušného soudu a k nahlédnutí bude každému na stránkách justice.cz a
compaternitas.evangnet.cz. Na zmíněných stránkách najdete i základní informace o Fondu a
výroční zprávy za minulá léta.

Od února roku 2023 probíhá sbírka určená k pomoci Janu Kalusovi, synovi zesnulého
Pavla Kaluse a Venduly Glancové. Z vybraných darů mu zasíláme měsíční nadační
příspěvek ve výši 4 tisíce korun na pomoc úhrady bydlení. Pomohli jsme mu též finančně s
úpravou kuchyně. K datu 31. prosince 2023 bylo vybráno od dárců celkem 527 tisíc korun.
Rozhodli jsme se sbírku ukončit k 31. březnu 2024. Finanční příspěvky mu budeme nadále
poskytovat až do vyčerpání výnosu pro něho určené sbírky.

Prostředky Nadačního fondu Compaternitas k 1. 1. 2023 činí 669.691,09 Kč.

Zprávu vypracovala Správní rada COMPATERNITAS (Anna Lavická - předsedkyně, Jan
Keller a Jan Plecháček) v lednu 2024
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